
                                                P R O T O K Ó Ł    Nr  XXVI / 18
  z  sesji Rady Gminy Czernice Borowe , odbytej w dniu  29  czerwca  2018 roku
   w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Czernicach Borowych .
                                                                  
Posiedzenie  rozpoczęto o godz. 10:00 , zakończono o godz. 14:10

Na stan radnych – 15 , obecnych było 15  w/g załączonej listy obecności.

W obradach udział wzięli :   Wójt , Skarbnik Gminny  , Sekretarz Gminy , radca
prawny ,  radni powiatowi : Gotowiec Rafał  i Szempliński Mariusz oraz  sołtysi .

 Ad. pkt. 1

         Przewodniczący Rady Gminy   - Pan Jacek Bartołd  otworzył sesję  i powitał
zebranych  . Na podstawie  listy obecności  stwierdzam  , że  jest  wymagane qorum
na 15   radnych  obecnych  jest  14  i   wszelkie    podejmowane    uchwały  będą
prawomocne .

Przewodniczący Rady – zanim  przejdę do porządku obrad  chciałbym razem z p.
Wójtem  wręczyć  tym państwu którzy nie dotarli  na  nasze  święto , a jednak
swój  wkład  poczynili w  rozwój naszego samorządu gminnego , naszej lokalnej
społeczności  w  pomnażaniu  naszych  dóbr  –  chciałbym  z  p.  Wójtem  wręczyć
medale   honorowe  , które zostały  zrobione  z racji  10-lecia  nadania  herbu
naszej  gminy  .  Przewodniczący  Rady  i  Wójt   wręczyli  medale   radnym  :
Skowrońskiemu  Kazimierzowi  ,   Pepłowskiemu  Adamowi  ,  Rutkowskiemu
Jarosławowi  ,  Tyburskiemu  Mariuszowi  ,  pan  Nosarzewski  Witold   odmówił
przyjęcia   medalu .  Wręczyli  również medale sołtysom : Sztymelskiej Agnieszce ,
Urbańskiemu Grzegorzowi , Grześ Bogdanowi , Żbikowskiemu  Jackowi , Kordek
Jerzemu  ,  Malinowskiemu  Piotrowi  ,  Balcerzak  Kamilowi  ,  Bąkowskiemu
Stanisławowi  ,  Pieńkosz   Zbigniewowi  ,  Redwanowskiej  Elżbiecie  ,   Balcerzak
Marianowi  ,  Smolińskiej  Marzenie  ,  Szymkowskiemu  Adamowi  ,  Bączek
Andrzejowi  ,  Zembrzuskiemu  Marianowi  ,  Ćwiek  Pawłowi  ,  Grabowskiemu
Janowi ,  Kuskowskiemu Rafałowi .
Przewodniczący  Rady  –  dziękuję   wszystkim  państwu  za  trud   i  wysiłek  jaki
włożyliście .

 Ad . pkt. 2

Przewodniczący Rady - w materiałach  ,  które państwo  otrzymaliście mieliście
porządek obrad . Proponuję zmianę w pkt. 7 tj. wykreślenie  „wyrażenia  zgody na
ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy
Czernice  Borowe „  , a w zamian wpisanie „ wyrażenia  zgody na zawarcie umowy
dzierżawy „ .
                                                                    Przewodniczący   poddał pod głosowanie
                                                                   swój wniosek  o zmianę  porządku  obrad
                                                                       za......................................... -  14
                                                                       przeciw................................ -   0
                                                                       wstrzymało się.................... -   0
Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .
          Radny  Nosarzewski Witold   nie głosował .

  Rada  Gminy   większością  głosów  „za”   opowiedziała  się  za  wnioskiem
Przewodniczącego Rady .
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 Przewodniczący Rady -  wobec  tego odczytam porządek obrad z poprawką  i
poddam pod  głosowanie .

     Przewodniczący  Rady  odczytał proponowany porządek obrad  ze zmianą,
który   po zmianie przedstawia się następująco :    
    

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

2.   Porządek obrad  .

3.   Przyjęcie protokółu z poprzedniej  XXV  sesji Rady Gminy.

4.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej
     Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2018 – 2036.

5.  Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr 240/XXIV/17 Rady Gminy
     Czernice Borowe z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia uchwały
     budżetowej na 2018 r
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  celowej  na  pracę

konserwatorskie  ,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytku
wpisanym do rejestru zabytków .

7.   Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia  zgody na zawarcie umowy
dzierżawy

8.   Podjęcie  uchwały  w sprawie  zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i
ustalenia jej przebiegu .

9.   Podjęcie uchwały  w sprawie  zasięgnięcia opinii jednostek pomocniczych –
      sołectw.

10. Podjęcie uchwały przyjęcia  „ Programu opieki nad zwierzętami  
      bezdomnymi oraz zapobiegania  bezdomności zwierząt na terenie Gminy
      Czernice Borowe w 2018 roku „.

11. Podjęcie uchwały w sprawie   zmieniającą Uchwałę  Nr 247/XXV/18 Rady
Gminy  Czernice  Borowe   z  dnia  16  marca  2018  r.  w  sprawie  podziału
środków na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli , planu
dofinansowania  form  doskonalenia  nauczycieli  ,  maksymalnej  kwoty
dofinansowania  opłat  za  kształcenie  pobierane  przez  szkoły  wyższe  i
zakłady  kształcenia  nauczycieli  oraz  specjalności  i  form kształcenia  ,  na
które dofinansowanie jest przyznawane .

12. Przyjęcie sprawozdania rocznego z wykonania planu  finansowego Gminnej
Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za 2017 rok.

13.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego
       wraz  ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy Czernice  Borowe
       za 2017 rok.
14. Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z

tytułu wykonania  budżetu Gminy Czernice  Borowe za 2017 rok.
15. Podjęcie  uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi  na działalność  Wójta

Gminy Czernice  Borowe .
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16.  Przyjęcie   oceny zasobów  pomocy społecznej za 2017 rok dla Gminy
       Czernice  Borowe

17.  Interpelacje radnych złożone na piśmie .

18.  Odpowiedzi na interpelacje .

19.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Wójta Gminy .

20.  Wolne wnioski i zapytania .

21.  Zakończenie obrad sesji.

                                             Przewodniczący poddał pod głosowanie
                                              porządek obrad  ze zmianą:
                                                   za................................... -   14
                                                   przeciw.........................  -     0
                                                   wstrzymało się.............  -     0    

 Radny Nosarzewski Witold  nie głosował .

 Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .
           
Przewodniczący Rady – stwierdzam  , że  porządek obrad  większością głosów „za”
został  przyjęty .
                                              
Ad. pkt. 3

                        Przewodniczący Rady  poinformował   , że  w tym punkcie porządku
obrad  przewidziane  jest   przyjęcie   protokółu  z  poprzedniej  XXV sesji   Rady
Gminy Czernice Borowe .
Czy  do protokołu z poprzedniej sesji ze strony radnych  są  uwagi  .

Dyskusji  nie było .
 Przewodniczący poddał pod głosowanie

                                         przyjęcie protokółu  :
                                                   za................................... -    14
                                                   przeciw.........................  -      0
                                                   wstrzymało się.............  -      0

 Radny Nosarzewski Witold  nie głosował .

Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .

      Rada Gminy  większością głosów „za” -  14 głosami  przyjęła protokół   z
poprzedniej  XXV sesji Rady  Gminy .

Ad. pkt. 4

Przewodniczący  poinformował  , że w tym  punkcie porządku obrad przewidziane
jest podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2018 -  2036 .
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Przewodniczący Rady – otrzymaliście uchwały ze  zmianami wszystkimi o których
mówiła Skarbnik na komisjach . Czy  do uchwały są zapytania    , to bardzo proszę
Rozumiem , że  nie ma żadnych pytań.

Dyskusji  nie było .
                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały
                                                                      i poddał pod głosowanie :
                                                                       za......................................... -  14
                                                                       przeciw................................ -    0
                                                                       wstrzymało się.................... -    1
Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .

       Rada Gminy większością głosów „ za”   podjęła Uchwałę Nr  260/XXVI/18 w
sprawie  zmiany uchwały w  sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Czernice Borowe na lata 2018-2036.
Uchwała stanowi załącznik do protokółu.

 Ad. pkt. 5
 
        Przewodniczący  obrad poinformował , że w tym punkcie porządku obrad
przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie   zmiany uchwały Nr 240/XXIV/17
Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia
uchwały budżetowej na 2018 rok.
Przewodniczący Rady – otrzymaliście materiały i teraz możecie zapytać co do tej
uchwały .
     Dyskusji  nie było  .
                                                                      Przewodniczący odczytał projekt uchwały
                                                                      i  poddał pod głosowanie :
                                                                              za................................... -   14
                                                                              przeciw.........................  -     0
                                                                              wstrzymało się.............  -     1
Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .

Rada  Gminy  większością  głosów  „  za”   podjęła  Uchwałę  Nr  261/XXVI/18   w
sprawie   zmiany uchwały Nr 240/XXIV/17 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia
20 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2018 rok.
Uchwała  stanowi  załącznik do protokółu .

Ad. pkt. 6

                Przewodniczący Rady  poinformował   , że  w tym punkcie porządku
obrad przewidziane jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na
pracę  konserwatorskie  ,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytku
wpisanym do rejestru zabytków .
Przewodniczący  Rady –   uchwała  była  omawiana ,  treść  znana  i  wiadomo dla
kogo . Czy są ze strony państwa radnych zapytania do tej uchwały .
            Dyskusji nie było .
                                                               Przewodniczący odczytał projekt uchwały
                                                                      i poddał pod głosowanie :
                                                                       za......................................... -  15
                                                                       przeciw................................ -    0
                                                                       wstrzymało się.................... -    0
Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .
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    Rada  Gminy  jednogłośnie   podjęła  Uchwałę  Nr   262/XXVI/18  w  sprawie
udzielenia dotacji celowej na pracę konserwatorskie , restauratorskie lub roboty
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków .
Uchwała stanowi załącznik do protokółu.
                              
Ad. pkt. 7

          Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem
obrad  w tym  punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia
zgody na zawarcie umowy dzierżawy .

Przewodniczący  Rady   -  uchwała  jest  wynikiem  dyskusji  na  komisjach  i
wyrażeniem  woli  dla   pana Wójta  na wyrażenie  zgody na zawarcie umowy . Czy
są pytania .

 Wójt -  temat drogi leśnej w Chojnowie, drogi dojazdowej   również do pól.   Jest
wola  ewentualnej dzierżawy , 3 lipca br.  będzie spotkanie w tym temacie. Jest  z
ich  strony  wola  dzierżawy na okres 5 lat .    Żeby Uchwała nie ograniczała nam
działań proponuję zapis „ na okres powyżej 3 lat „. Planujemy w lipcu  sesję i na
niej poinformuję o aktualnych ustaleniach w tej sprawie , jeżeli zaakceptujecie .

Dyskusja :

radny  Polakiewicz   Józef  –  proponuję  zapis  –  prowadzenia  rozmów  w  celu
wydzierżawienia .

Zembrzuska  Bożena  - radca prawny – Rada ma wyrazić zgodę na zawarcie takiej
zgody i ten zapis  jest prawidłowy .

radny  Trzciński Ryszard -  słuszna uwaga Wójta , z tego powodu  , że  daje p.
Wójtowi  szerszy zakres do negocjacji . Właśnie ten  zapis 5-letni   jak  p. Wójt
powiedział  ogranicza działania  , a p. Wójt  będzie chciał negocjować na dłuższy
okres  .  Jest  pismo  ,  jest   zgoda  i  zapraszają   p.  Wójta  i  Nadleśniczego  z
Nadleśnictwa   Przasnysz  do  rozmów  .Gmina  nie  będzie  ponosić  kosztów   na
remont tej drogi.  Droga zostanie wyremontowana  przez Nadleśnictwo Przasnysz
Odczytał część treści pisma  Ministra Kowalczyka , który zapewnia  p. Prezesa
PIS p. Kaczyńskiego ,że  drogę zamierzają  ująć  w planach na lata 2018 – 2019 i
wykonanie  remontu  przedmiotowej  drogi  w  lesie  .  Jest   drugie  pismo  od
Dyrektora Janeczki  , który proponuje  i zaprasza  do rozmów i negocjacji w celu
ustalenia  tej dzierżawy. Uważam  , że jest to zasadne , poszło to na tak wysoki
szczebel . My  jako mieszkańcy  korzystamy z tej drogi  od lat siedemdziesięciu
trzech , sołtys może to potwierdzić ,  korzystają   rolnicy .  Ta droga  była  do
użytku przez mieszkańców  nie tylko  Chojnowa , ale  mieszkańców gminy  którzy
mają tam działki  i prowadzą  gospodarstwa rolne  . Z tej  drogi tak naprawdę
korzysta  kilkoro mieszkańców naszej gminy .

Przewodniczący  Rady  -   wobec  tego mamy  jasne  co do  drogi . Jedynie  ze
strony  Wójta  jest  wniosek o zmianę zapisu okresu  dzierżawy  na „ powyżej 3 lat
„
                                                         Przewodniczący poddał pod głosowanie
                                                          proponowaną zmianę  zapisu w uchwale :
                                                                       za......................................... -  14
                                                                       przeciw................................ -    0
                                                                       wstrzymało się.................... -    0
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Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .

 Radny  Nosarzewski Witold  nie głosował .

Rada  Gminy  większością głosów  „za” opowiedziała się  za  zmianą zapisu w
uchwale .
Przewodniczący Rady -  czy ze strony państwa do tej uchwały są jeszcze uwagi .

                                                      Przewodniczący odczytał projekt uchwały
                                                       ze zmienionym zapisem  i poddał pod głosowanie :
                                                                       za......................................... -  14
                                                                       przeciw................................ -    0
                                                                       wstrzymało się.................... -    0

Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .

         Radny  Nosarzewski Witold  nie głosował .

      Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr  263/XXVI/18
w sprawie  wyrażenia  zgody na zawarcie umowy dzierżawy .
Uchwała stanowi załącznik do protokółu.     

Radny  Trzciński  Ryszard  -  składam  wniosek ,  ażeby  przygotować  wersję  tej
uchwały po poprawce i rozdać wszystkim radnym  , bo może nie dla wszystkich
jest zrozumiałe .
Przewodniczący  Rady – oczywiście  będzie przygotowany poprawiony projekt   i
rozdany  radnym .

Ad. pkt. 8

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w
tym  punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały  w sprawie zaliczenia drogi do
kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu .

 Przewodniczący  Rady  -   mowa   jest  o  drodze   w  miejscowości  Zberoż  .  Po
przejęciu tego  odcinka  , który  stanowi  jeden  z  członów  tej drogi  , będzie to
cały  ciąg   drogowy  .  Temat  omawiany  był   na  komisji   ,   mieliście  materiał
graficzny . Czy są  jeszcze zapytania  do tej uchwały .

Dyskusji nie było .
                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały
                                                                 i poddał pod głosowanie :
                                                                       za......................................... -  15
                                                                       przeciw................................ -    0
                                                                       wstrzymało się.................... -    0

Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .

       Rada Gminy jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr 264/XXVI/18   w sprawie
zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu .
Uchwała stanowi załącznik do protokółu.
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Ad. pkt. 9

            Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem
obrad   w  tym   punkcie  przewidziane   jest  podjęcie  uchwały  w   sprawie
zasięgnięcia opinii jednostek pomocniczych – sołectw .

Przewodniczący  Rady  -    obligatoryjne  jest  przy  podejmowaniu  uchwał
alkoholowych -  zasięganie opinii . Czy są do tej uchwały zapytania .

Dyskusji  nie było .
                                                                Przewodniczący odczytał projekt uchwały
                                                                 i poddał pod głosowanie :
                                                                       za......................................... -   15
                                                                       przeciw................................ -     0
                                                                       wstrzymało się.................... -     0
Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .

       Rada Gminy jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr 265/XXVI/18 w sprawie
zasięgnięcia opinii jednostek pomocniczych – sołectw   
Uchwała stanowi załącznik do protokółu.
                                           
Ad. pkt. 10

           Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem
obrad  w tym  punkcie przewidziane  jest podjęcie uchwały   w sprawie przyjęcia  „
Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Czernice Borowe w 2018 roku „.
 
Przewodniczący Rady  –  program omawialiśmy  na komisjach . Jeżeli    są  jeszcze
pytania  , to bardzo proszę .
        Dyskusji  nie było .
                                                              Przewodniczący odczytał projekt uchwały
                                                                 i poddał pod głosowanie :    
                                                                       za......................................... -  15
                                                                       przeciw................................ -    0
                                                                       wstrzymało się.................... -    0
Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .

     Rada Gminy jednogłośnie  podjęła  Uchwalę Nr  266/XXVI/18 w sprawie
przyjęcia   „  Programu opieki  nad zwierzętami bezdomnymi oraz  zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernice Borowe w 2018 roku „.  
Uchwala  stanowi załącznik do protokółu.     
          
Ad. pkt. 11

        Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad
w tym  punkcie przewidziane  jest  podjęcie uchwały zmieniającą Uchwałę  Nr
247/XXV/18 Rady Gminy Czernice Borowe  z dnia 16 marca 2018 r. w sprawie
podziału  środków  na  dofinansowanie  doskonalenia  zawodowego  nauczycieli  ,
planu  dofinansowania  form  doskonalenia  nauczycieli  ,  maksymalnej  kwoty
dofinansowania  opłat  za  kształcenie  pobierane  przez  szkoły  wyższe  i  zakłady
kształcenia  nauczycieli  oraz  specjalności  i  form  kształcenia  ,  na  które
dofinansowanie jest przyznawane .
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Przewodniczący Rady  –  uchwała omawiana była  na komisjach  . Zmiana jaką
wprowadzamy jest spowodowana wnioskami dyrektorów szkół .  Czy są  jeszcze
pytania do tej uchwały .

Dyskusji  nie było .                                       
                                                                Przewodniczący  odczytał projekt uchwały
                                                                 i   poddał pod głosowanie :
                                                                       za......................................... -   15
                                                                       przeciw................................ -     0
                                                                       wstrzymało się.................... -     0

 Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .

    Rada  Gminy   jednogłośnie    podjęła  Uchwałę   Nr  267/XXVI/18
zmieniającą Uchwałę  Nr 247/XXV/18 Rady Gminy Czernice Borowe  z dnia 16
marca  2018  r.  w  sprawie  podziału  środków  na  dofinansowanie  doskonalenia
zawodowego nauczycieli , planu dofinansowania form doskonalenia nauczycieli ,
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły
wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia , na
które dofinansowanie jest przyznawane .   
Uchwała  stanowi załącznik do protokółu.

Ad. pkt. 12

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w
tym  punkcie przewidziane  jest  przyjęcie sprawozdania rocznego z wykonania
planu   finansowego  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w  Czernicach  Borowych  za
2017 rok.

Przewodniczący  Rady  –  w materiałach mieliście  państwo to  sprawozdanie  ,  na
komisjach  nie było pytań . Czy teraz  są zapytania do tego sprawozdania .

Dyskusji  nie było .

                                                               Przewodniczący   poddał pod głosowanie
                                                                przyjęcie  sprawozdania :
                                                                       za......................................... -    15
                                                                       przeciw................................ -     0
                                                                       wstrzymało się.................... -     0
Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .

       Rada Gminy  jednogłośnie przyjęła  sprawozdanie roczne z wykonania planu
finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Czernicach Borowych za 2017 rok.
Sprawozdanie   stanowi  załącznik do protokółu .
                    
Ad. pkt. 13

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w
tym   punkcie  przewidziane   jest  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy
Czernice  Borowe za 2017 rok.
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Przewodniczący Rady –  odczytał :
1/ Uchwałę Nr IV/63/18  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Czernice  Borowe z dnia
29 maja 2018 r. o opinii wykonania przez Wójta Gminy Czernice  Borowe budżetu
gminy za 2017 rok i w sprawie wniosku o absolutorium dla Wójta Gminy Czernice
Borowe .
2/  Uchwałę   Nr  Os.169.2018   Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Warszawie z dnia 16 kwietnia 2018 r. w sprawie wydania opinii
o przedłożonym przez Wójta Gminy Czernice  Borowe sprawozdaniu z wykonania
budżetu Gminy za 2017 rok .
Mieliście   sprawozdanie  do  analizy  i  bardzo  proszę  ,  zachęcam  do  dyskusji.
Rozumiem  , że  nie  ma  pytań do sprawozdania  .

Dyskusji  nie było .
                                                               Przewodniczący odczytał projekt uchwały
                                                                i   poddał pod głosowanie :
                                                                       za......................................... -    14
                                                                       przeciw................................ -      1
                                                                       wstrzymało się.................... -      0
Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .

       Rada Gminy większością głosów „ za” podjęła Uchwałę Nr 268/XXVI/18 w
sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem  z
wykonania budżetu Gminy Czernice  Borowe za 2017 rok.
Uchwała stanowi  załącznik    do  protokółu .

Ad. pkt. 14

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w
tym  punkcie przewidziane  jest zajęcie  podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia
Wójtowi  Gminy  absolutorium  z  tytułu  wykonania   budżetu  Gminy  Czernice
Borowe za 2017 rok.

Przewodniczący Rady – to jest  kontynuacja   wykonania budżetu .
Odczytał  Uchwalę  Nr  Os.293.2018  Składu  Orzekającego  Regionalnej   Izby
Obrachunkowej w Warszawie  z dnia 12 czerwca 2018 r. w sprawie  wydania opinii
o  wniosku  sporządzonym   przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Gminy  Czernice
Borowe w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy  za 2017 rok .
Uchwała stanowi  załącznik do protokółu .
Bardzo proszę  czy  ktoś  z państwa chciałby w tym punkcie zabrać głos , to bardzo
proszę .

       Dyskusji  nie było .
                                                               Przewodniczący odczytał projekt uchwały
                                                               i  poddał pod głosowanie :
                                                                       za......................................... -   14
                                                                       przeciw................................ -     1
                                                                       wstrzymało się.................... -     0
Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .

       Rada Gminy większością głosów „za” podjęła Uchwałę Nr 269/XXVI/18 w
sprawie   udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania  budżetu
Gminy Czernice  Borowe za 2017 rok.
Uchwała stanowi załącznik  do protokółu .
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Wójt  -   chciałem   bardzo  serdecznie  podziękować   Radzie  za  współpracę  ,  za
zaufanie . Za  tą właśnie konstruktywną  współpracę  ze zrozumieniem ,  czasami
pomoc w sytuacjach  trudnych  ,  gdy  trzeba   pomóc    i  zaufanie  czy   czasami
powstrzymanie  lub skłonienie  . Staramy się  opierać  na zaufaniu , na wzajemnej
życzliwości  i za  to  bardzo serdecznie chciałem podziękować . Serdecznie również
dziękuję opozycji , która stara się również w jakiś  sposób  pilnować , ale i także
cała  Rada  .  To  też  jest  wpisane  w  zasady   demokracji  .   Chciałem   złożyć
podziękowanie i  jednej  i drugiej stronie  , również dziękuję  sołtysom . Myślę  , że
będziemy się  jeszcze parę razy spotykać  do końca kadencji . Dziękuję pięknie .
                  
Ad. pkt. 15

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w
tym  punkcie przewidziane  jest  podjęcie uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi
na działalność  Wójta Gminy Czernice  Borowe .

Przewodniczący Rady – jak pamiętacie na poprzedniej sesji skargę przekazaliśmy
do rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej  . Odczytał  uzasadnienie  do  uchwały . Czy są
jeszcze zapytania do uchwały .

Dyskusja :
radny   Nosarzewski  Witold  -   czy   moglibyśmy  zapoznać  się  z  protokółem z
posiedzenia  Komisji  Rewizyjnej.  Udostępniono  protokół  do  wglądu  radnemu
Nosarzewskiemu Witoldowi .

radny  Trzciński Ryszard -  proponuję  odczytanie protokółu z posiedzenia Komisji
Rewizyjnej w tej sprawie , ażeby wszyscy  mogli być  z nim zapoznani .

Przewodniczący Rady  odczytał  treść protokółu z posiedzenia Komisji Rewizyjnej
z dnia 21  czerwca 2018 r.  na którym  dokonali   podsumowania  rozpatrzenia
skargi .  Reasumując  treść protokołu  macie  jako uzasadnienie przy projekcie
uchwały 
Radny Nosarzewski Witold  - niby teoretycznie  w tym protokóle zawarte są  ,jeżeli
chodzi o formalny kształt  tej   sprawy  to się trochę mija z naszym statutem  .
Według  statutu komisja rewizyjna  pracuje i kończy protokółem pokontrolnym ,
który jest  dokładnie  opisany w statucie .  Odrębny  dokument  jako protokół
pokontrolny , a to jest protokół z posiedzenia  komisji  rewizyjnej , którego częścią
jest zajmowanie się  tą sprawą  . Także to nie  jest protokół pokontrolny . 

Przewodniczący Rady – komisja nie miała wiele możliwości ,  bo zwracała się  z
prośbą do pana o  dostarczenie  jakichkolwiek dokumentów dowodów na  poparcie
swoich słów , bo były to tylko słowa na papierze i nie otrzymała . Nie miała co
analizować , jedyne  to  dokumenty w posiadaniu Urzędu dotyczące  budowy .

Radny Nosarzewski Witold – ale  protokół  pokontrolny   mogła sporządzić ,  a
materiały  to inna sprawa .

Przewodniczący Rady –  praktycznie wszystko to mamy , a to  są tylko formalne
sprawy  .  Co do samej skargi mamy czystą klarowną sytuację .
Radny Nosarzewski Witold – mamy  statut czy  nie  , trzymamy się czy nie .

Przewodniczący Rady –  ale to są tylko formalne  sprawy . Co do zasadności  samej
skargi mamy   czystą ,  klarowną sytuację . Co do treści skargi  , ze względu na
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brak dokumentów do analizy , zapadła  taka a nie inna  decyzja komisji . Czy są
jeszcze  zapytania .

Dalszej  dyskusji  nie było .
                                                               Przewodniczący odczytał projekt uchwały
                                                                i poddał pod głosowanie :    
                                                                       za......................................... -   15
                                                                       przeciw................................ -     0
                                                                       wstrzymało się.................... -     0
Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .

       Rada Gminy  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr 270/XXVI/18 w sprawie
rozpatrzenia skargi na działalność  Wójta Gminy Czernice  Borowe .
Uchwała stanowi załącznik do protokółu .

Ad. pkt. 16

             Przewodniczący  Rady  poinformował  , że zgodnie z porządkiem obrad  w
tym  punkcie przewidziane  jest przyjęcie  oceny zasobów  pomocy społecznej za
2017 rok dla Gminy Czernice  Borowe .

Dyskusji  nie było .                                  
                                                               Przewodniczący  poddał pod głosowanie
                                                                przyjęcie oceny pomocy społecznej :
                                                                       za......................................... -     15
                                                                       przeciw................................ -       0
                                                                       wstrzymało się.................... -       0
Obecnych  na sali obrad – 15 radnych .

       Rada Gminy  jednogłośnie  przyjęła   ocenę zasobów  pomocy społecznej za
2017 rok dla Gminy Czernice  Borowe
Ocena  stanowi załącznik do protokółu .

Ad. pkt. 17

   Przewodniczący   Rady   poinformował   ,  że  zgodnie  z  porządkiem  obrad
przewidziany jest temat  interpelacje radnych złożone na piśmie  .
Wpłynęła   interpelacja  od   radnego  Nosarzewskiego  Witolda  –  odczytał   treść
interpelacji . Poinformował  , że  interpelację  prześle zgodnie z procedurą  i będzie
pan  miał udzieloną odpowiedź  na piśmie .
Interpelacja stanowi  załącznik  do protokółu .

Ad. pkt. 18

  Przewodniczący   Rady   poinformował   ,  że  zgodnie  z  porządkiem  obrad
przewidziany jest temat  odpowiedzi na  interpelacje radnych złożone na piśmie  .
Na poprzedniej sesji    radny Trzciński Ryszard  złożył dwie interpelacje na które
otrzymał   odpowiedzi  .  Odczytał   treść   odpowiedzi   na  dwie   interpelacje  .
Odpowiedzi stanowią załącznik do  protokółu .
Przewodniczący Rady  zapytał  radnego  czy  odpowiedzi  go satysfakcjonują .

Radny Trzciński Ryszard – co do pierwszej interpelacji to nie ma wątpliwości . Jest
pismo Wójta  ,  że  w 2018 roku inwestycja zostanie  wykonana .  Co do drugiej
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wnoszę  o uzupełnienie tej  odpowiedzi , kiedy to nastąpi - zainstalowanie  tych
lamp . Myślę  , że od  14 marca  do dnia dzisiejszego  upłynęło  dużo czasu , także
p. Wójt  mógł  mieć jakieś  rozeznania i decyzje w tym kierunku  mógł podjąć  .

Przewodniczący Rady – proszę Wójta o uzupełnienie odpowiedzi .

Wójt  –  nie  ukrywam ,  że   nie  dostałem żadnej   informacji  co  do  Rostkowa ,
Pawłowa Poręby i Chojnowa . Chcę się  z nim  w przyszłym tygodniu  spotkać w
tym temacie . Wysłałem monit w tej sprawie .

Ad. pkt. 19
 
                Wójt Gminy złożył  sprawozdanie  z działalności międzysesyjnej Wójta  .
Radni i sołtysi   otrzymali z materiałami sesyjnymi to sprawozdanie . Uzupełnienie
do sprawozdania  przedstawił   zebranym  Wójt  .
Sprawozdanie  oraz   uzupełnienie  do  sprawozdania  stanowią   załączniki   do
protokółu.

Dyskusja :

radny   Trzciński   Ryszard  –  ja  do  tematu   przebudowa drogi  w miejscowości
Chojnowo . Otóż mieszkańcy pytają  , bo   dwie posesje w zasadzie  nie zostały
wykonane tam  zjazdy , ale pan  Wójt miał udzielić  pomocy  tym mieszkańcom
.Mieli  zakupić kostki i przy pomocy  pracowników Urzędu Gminy  miały być te
wjazdy wykonane i dalej przyczółki na  tych wjazdach do posesji nie są wykonane .
Mieszkańcy  pytają  kiedy  będą  w  końcu  te  przyczółki  .  Jak   również  na
krzyżówkach   od   piwnic  w  lewo  na  posesje  i   w  prawo  na  las   zrobiło  się
zagłębienie  ok. 1,5 m szerokie i o długości całej  jezdni , jest to opust  około 3 cm.
W trakcie lania tam tego asfaltu ja zwracałem uwagę  tym pracownikom   , ale  źle
się do mnie odnieśli , słowem  dosyć  obraźliwym , dałem się na spokój  i odeszłem .
Później  zauważyłem , że  zaleli to  taką  masą , przywieźli  w zbiornikach  dużych
około 50 litrów , rozrobili , poleli  , zaschło i teraz  zrobiło się zaniżenie . Uważam  ,
że chyba w ramach reklamacji należałoby  to usunąć . Zwracałem się również do p.
Wójta  z  pismem o powołanie  mnie   do   komisji   ,  gdzie  te  wszystkie   usterki
wspólnie z mieszkańcami miały być spisane  i nie dostałem odpowiedzi i do komisji
nie zostałem powołany .Także nie  wiem , radni nie mogą uczestniczyć  w takich
komisjach  odbioru jako reprezentanci  danej miejscowości . Teraz  sprawa  rowów
Rowy  były kopane , odmulane . Być może  było to późno  z tego względu . Te rowy
są do poprawki . W  jednym miejscu to nie ma  rowu tylko  jest  30 cm  dołeczek ,
w niektórych miejscach  są szersze lub węższe .  Tutaj trzeba  się zwrócić   do
wykonawcy ,  bo płacić  to trzeba  ale  i  wymagać .  Takie jest  bynajmniej moje
zdanie .  Zaciągaliśmy  kredyty po to żeby  coś za to zrobić .  Więc powinniśmy
wymagać  , bo my  będziemy te kredyty spłacać.

Wójt – temat drogi  w Chojnowie . Nie ulega  wątpliwości , że te rzeczy które są już
zausterkowane  , więc będziemy  wzywać  wykonawców do usunięcia ich  i takie
przypomnienie poszło . W temacie  zjazdów i przyczółków   za chwilę  będziemy
wchodzić , a mieszkańcy potwierdzili  , że kupili kostkę .  Nie było kopania rowów
tylko odmulenie. Rzeczywiście  było to robione  odmularką i efekt  niestety jest
mizerny  .Około   m-ca   września  br.  będziemy  mieli  kontrole  ze  strony  Unii  i
zapewniam  , że te  usterki zostaną wykonane . 

radny Nosarzewski Witold – jesteśmy przy drogach . Na komisjach  mówiliśmy o
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drodze w Obrębcu do piekarni, która ma  3 m , miało być na sesji  . Pan  Wójt
zaproponował żeby ją zdjąć  z  drogi gminnej i wtedy można  by  ją  zrobić . Rada
przyjęła  , że ten punkt  będzie wprowadzony do porządku obrad .Teraz cisza . Co
tam się stało .

Wójt -  nie jest to przegapione , tylko było powiedziane  , że nie staje na sesji .
Powiedziałem   ,  że  będę   konsultował  z  radcą  prawnym  bo  mam   pewne
wątpliwości  oraz Starostą  , bo łatwo   jest wkreślić. Zgodnie  z przepisem  na
utwardzenie placu wogóle  nie trzeba zgłaszać. Ale to jest droga gminna . Tam  jest
, że w pewnym momencie mamy drogę  zawężoną.  Jest klauzula , przepis  prawny
– zapisane jest , że jednak   dopuszcza się odstępstwa / mały  luk  , krótki odcinek
drogi  /.  Wydaje  mi  się   ,  że  droga  zostaje   jako  droga  gminna  ,   stosujemy
odstępstwo od parametrów i można zrobić   , bo ruch jest ograniczony . Fundusz
sołecki  jest  m.in. przeznaczony na poprawę nawierzchni na tą drogę . Wydaje się
to rozsądne i dlatego poprosiłem o zdjęcie z porządku .

radny Nosarzewski Witold – p. Wójt wspomniał  , że  parametrach drogi , które
można  zmniejszyć, o zakres  tych parametrów   .Zmierzam oczywiście  do  drogi u
nas . Czy na drodze w Węgrze nie możemy iść  w tym samym  kierunku . Środki  są
przeznaczone  i pozostał problem szerokości  drogi .

Wójt – wydaje mi się  , że tak . Ustawa mówi  , że minimalna  szerokość ma  być
od 2,5  do  3,50 m.  , a  o jednym pasie  ruchu nie mniej  niż 3,5 m ., ale też powinno
się   zrobić zatoczkę chyba  co 1 km . Pozostawia się to projektantowi do decyzji  ,
bo  on  musi  opisać i uzasadnić . 

Ad. pkt. 20

Wolne  wnioski  i zapytania .

Pan  Kordek Jerzy  - sołtys wsi Grójec  - 28 sztuk psów  bezpańskich przemieszcza
się na naszym terenie , szczenią  się  w terenie . Jestem ciekawy czy na Seborach
jest to wysypisko śmieci . To jest zgrana wataha i może  dojść do tragedii, bo mogą
kogoś  ukrzywdzić . Trzeba się poważnie nad  tym zastanowić , bo ludzie zaczną
chodzić na grzyby. Były kiedyś  lata  , że można  było  zorganizować odstrzał , to
zorganizowaliśmy i dokonaliśmy odstrzału , a teraz nie wolno .

Wójt – w tym   roku udało się dwa razy  rozpędzić watahę przy  pomocy kręgu
myśliwych  .Takie  działania  mogą   być   różnie  interpretowane  .  Ludzie  w
odpowiedzi  przygarniają bezpańskie psy. W przypadkach  zdziczałych psów  to
jest bardzo trudne , nie  można  znaleźć   złotego środka . W takich przypadkach
powinna być  akceptacja prawna – odstrzału przez Koła  Łowieckie . Będziemy to
obserwować  i o tym  rozmawiać .

radny  Skowroński  Kazimierz  –  zjazdy  w  Obrębcu  kiedy   będą   zrobione  .
Studzienki kanalizacyjne trzeba podnieść, bo jak przyjdzie deszcz  to będziemy za
to płacić . Kiedy i kto to zrobi .  Jest  dołek na skrzyżowaniu. Poprawienie znaków
drogowych , kto  to zrobi .

Wójt –  musimy  zrobić przegląd  i monitoring  . Taka sama  sytuacja  i jest  do
wykonania .

radna Dzierzęcka   Anna – wnosiłam o poszerzenie  pobocza  na zakręcie przy
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Sarbiewskim  w Olszewcu  , a tam  jest  ostry i niebezpieczny zakręt , a to jest
teren gminny . Kiedy będzie  zrobione .

Wójt – jeszcze nie zrobione  . W przyszłym  tygodniu się spotkamy w Grójcu przy
świetlicy  i przedyskutujemy .

Pan  Kordek Jerzy  - sołtys wsi Grójec  - tutaj  trzeba wziąć  radnych powiatowych
niech oni  trochę  pomyślą  i niech nam pomogą.

Pan Szymkowski Adam – sołtys wsi Rostkowo – rosną drzewa przy  Szulcu  i nie da
się  przejechać kombajnem . Czy do końca lipca da się  to zrobić , bo nie wjadą na
to pole.

Wójt – tak  obetniemy  gałęzie .

Pani Sztymelska Agnieszka – sołtys sołectwa Borkowo – czy  dałoby  radę  załatać
dziury w asfalcie na drodze  w Borkowie , bo już  nie da  rady przejeżdżać. Drzewa
zasłaniają  widoczność  i  wrastają  w  drogę.   Drzewa  te   wyrastają  z  przyległej
działki  prywatnej   po pani Smolińskiej   w kierunku na Pierzchały .  Potrzebny
adres tego właściciela .

Wójt  - mamy  prawo  wyciąć  , ale  po uprzednim  wezwaniu do usunięcia . Czy
macie adres do tej pani  . Trzeba  ustalić  adres , bo sołtys  nie  zna  .

radny   Sadkowski  Adam  –  dziękuję  Staroście  i  innym    za  położenie   nowej
nawierzchni  na drogę   Miłoszewiec  -  Kownaty -   Dzielin.  Bardzo dziękuję .

Pan  Bąkowski   Stanisław  –  sołtys  wsi  Obrębiec  –  dlaczego  elektrycy  odłączyli
światło uliczne w Obrębcu. 
Wójt  - wyjaśnię  tą sprawę .

Pan Szymkowski Adam – sołtys wsi Rostkowo – konieczne   jest naprawienie  drogi
w Skierkach na  zakręcie za Karpińskimi . Zrobił się   tam  załam   i potrzeba
wyrównać 

radny  Nosarzewski  Witold  –  chodzi  o   dróżkę   w  Olszewcu   z  szosy   przez
Węgierkę , proszę pamiętać . Jest problem  , że  zarasta  gałęziami  a gałęzie  należą
do sąsiada , sąsiad  nie pozwala  nic  zrobić , nie pozwala  ruszyć , nie pozwala
przywieźć żwiru na drogę , bo tam są również doły  półmetrowe przy zjeździe  z
tego mostku. Tam  naprawdę  jest wielki problem . Jarek  korzysta  z tej  drogi i
naprawdę  ma problem . Sam  kiedyś próbowałem  tylko porównać tą  drogę . Jest
to droga  szerokości 3 m i ostry zakręt . Pojechał  w  nocy z  piłą ażeby gałęzie
obciąć . Usiłowaliśmy  sobie  sami z tym poradzić .Prosimy o interwencję .

Wójt – znam  ten problem . W innym ostatnio przypadku była prośba o usunięcie
drzew wrastających w pas  drogowy. Reakcja  była   , że  odmówił i nie pozwolił
tknąć tego drzewa . Niestety nic nie możemy zrobić . 

Pan Łukasiak  Jerzy  –  sołtys  wsi  Węgra  –   kiedy    dziura  przy  moście  będzie
zasypana .  Czy  i  kiedy będzie   zrobione.  Jest  już  ponad  rok ,  a  dziura  ma
głębokość 2 m .

Wiceprzewodniczący  Rady Polakiewicz  Józef   -  jest  zgłoszone na gwarancji  do
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wykonania. 

Pan Mariusz   Szempliński  –  dyrektor  stwierdził  ,  że   jeżeli  firma nie  będzie
chciała zrobić , to wezmą  inną   firmę  a kosztami  obciążą  wykonawcę .

radny Tyburski Mariusz – pobocze w Pawłowie Poręba zaczyna zarastać  i będzie
tak  , że   trzeba będzie  znowu  piłą motorową wycinać .

Pan  Szymkowski  Adam  –  sołtys  wsi  Rostkowo  –  konieczne   jest   wykonanie
równania drogi w kierunku  Załogi . Ta  droga  ma 23 metry szerokości .

radny Skowroński  Kazimierz  - pobocza  po ulewie ,  jest zmyty  żwir , kto to ma
zrobić .
Wójt – wykonawca  ma to zrobić .

Ad. pkt. 21
                                                                                                                 
           Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął
XXVI sesję Rady.

                          Na tym protokół zakończono  i podpisano.

Protokółowała
Bożena  Romanik
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